
THE ART OF MINIMALISM

These traditional wood-burning fireplaces are chosen because of the aesthetical impact in 

the room, the large dimensions, the minimalistic construction of the components, and the 

possibility to have it fully made to measure. This results in endless possibilities in size, style 

and finish. In addition to the Metalfire® cast iron ribs (ORIGINAL), there is a construction 

comprising solid 10 mm thick steel streaks in a random assembly of different widths (DESIGN) 

available. The sliding spark screen in fine metal mesh, the fire grate and removable ashpan, 

the flue gas and air valve which can be closed, and the choice with regard to interior finish 

make the UNIVERSAL fireplace, as an equivalent of the masonry fireplaces, a safer and more 

aesthetical alternative. For new houses, built according to the latest building regulations, 

different options are available, e.g. mechanical flue gas fans, electric flue gas valves, electric 

air supply valves, ...

DIE KUNST DES MINIMALISMUS

Diese traditionellen holzbefeuerten Kamine werden wegen der ästhetischen Wirkung aus-

gewählt. Der Raum, die großen Abmessungen, die minimalistische Konstruktion der Kom-

ponenten und die Möglichkeit, es vollständig nach Maß anfertigen zu lassen, unterstützen 

diese ästhetische Wirkung. Dies führt zu endlosen Möglichkeiten in Größe und Stil. Zusätz-

lich zu den Metalfire®-Gussrippen (ORIGINAL) gibt es eine Konstruktion bestehend aus 

massiven 10 mm dicken Stahlstreifen in zufälliger Anordnung unterschiedlicher Breite (DE-

SIGN). Der verschiebbare Funkenschutz aus feinem Metallgewebe, der Feuerrost und der 

herausnehmbare Aschekasten, die schließbare Rauchgas- und Luftklappe sowie die Wahl-

möglichkeiten hinsichtlich des Innenausbaus machen den UNIVERSAL-Kamin, als Äquiva-

lent zu gemauerten Kaminen, sicherer und ästhetischer. Für Neubauten, gebaut nach den 

neuesten Bauvorschriften, sind verschiedene Optionen verfügbar, z.B. mechanische Rauch-

gasgebläse, elektrische Rauchgasklappen, elektrische Luftzufuhrventile, ...

WOOD-BURNING FIREPLACES WITH LIFTABLE FIRESCREEN

HOLZKAMINE MIT VERSTELLBAREM FUNKENSCHUTZ

UNIVERSAL
CUSTOM MADE





UNIVERSAL MF 1300-60 W T

made to measure





UNIVERSAL MF 1200-75 W 1S

3-sided finishing frame + floor plate





UNIVERSAL MF 1300-75 W 1S 

concept made to measure





UNIVERSAL MF W EXT  

made to measure room divider 



UNIVERSAL MF W EXT  

made to measure room divider 





UNIVERSAL MF 1300-75 W 1S

concept made to measure





UNIVERSAL MF 1900-75 W 3S

concept made to measure





UNIVERSAL MF 740-75 W BBQ
concept made to measure







UNIVERSAL MF 740-75 W BBQ
concept made to measure





UNIVERSAL MF 1050-75 W 1S

concept made to measure



UNIVERSAL MF 800 -75 W 1S

concept made to measure



UNIVERSAL MF W BBQ
made to measure 


